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Dubbelinterview “Christiaan 
Vlaemynck / Jan Sijnave” 
De Belgische vlassector “Blik op de  
toekomst, voeten op de grond !” 
Overdracht “Christiaan Vlaemynck – Jan Sijnave” : s lot/
start-bedenkingen : 
C.V. : In de loop van de 40 jaar die ik in het ABV actief ben geweest is er 
onvermijdelijk veel veranderd. Eerst en vooral op het vlak van de bedrijfs-
structuur. Wij hebben het aantal zwingelbedrijven bijna continu zien vermin-
deren - de laatste jaren is er wel een stabilisering ingetreden - maar de be-
drijven die overblijven zijn groter geworden, performanter en meer geauto-
matiseerd. Ook de Europese regelgeving is de voorbije decennia sterk ge-
wijzigd. Een mijlpaal was de afschaffing van de specifieke marktordening, 
en de integratie van vlas (en hennep) in de steunregeling voor akkerbouw-
gewassen. Iedere aanpassing van het Europese Landbouwbeleid leidde 
telkens tot een verminderde ondersteuning van de sector. Het nieuwe GLB, 
dat op 1 januari jl. van kracht werd, vormt daarop geen uitzondering. 

Het ABV als beroepsorganisatie is mee geëvolueerd. De individuele dienst-
verlening, die lange tijd een belangrijke pijler was van de werking, heeft 
onder invloed van allerlei interne en externe factoren stelselmatig aan be-
lang ingeboet. Vandaag ligt de klemtoon vooral op collectief dienstbetoon 
(verdediging van de belangen in het algemeen), informatie en communica-
tie. Een positieve ontwikkeling is de actievere betrokkenheid van de be-
stuurders bij het uitstippelen van het beleid en het persoonlijk mee opvol-
gen van actuele dossiers. 

J.S. : Persoonlijk was ik positief verrast door de veelzijdigheid van het vlas-
gebeuren in België. De bedrijfsleiding van onze vlasverwerkende bedrijven 
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wordt met zeer uiteenlopende opportu-
niteiten en uitdagingen geconfronteerd, 
hier als kleiner bedrijf voordurend alert 
voor blijven en gepast mee omgaan is 
zeker niet vanzelfsprekend.  

Zoals veel andere sectorfederaties is 
ook het ABV aan voortdurende bijstu-
ring van zijn activiteiten toe. In absolu-
te personeelsaantallen zijn we heel wat 
kleiner dan een aantal jaren geleden, het 
is dus logisch dat ook onze werking 
hieraan dient aangepast. Goede en 
scherpe keuzes maken, wat betreft de 
noodzakelijke kerntaken van een sector
-vereniging zoals ABV, zal dan ook in 
het huidige werkingsjaar een top-
prioriteit blijven. Deze veranderingen 
zullen uiteraard gebeuren in maximale 
afstemming met de leden, om zo ook de 
komende jaren toegevoegde waarde te 
kunnen blijven genereren, en de leden 
daar te ondersteunen waar de “impact” 
het grootst kan zijn. 

Het recente CELC- congres 
was zéér positief wat markt-
vooruitzichten in de klassie-
ke textieltoepassingen be-
treft. Graag jullie persoonlij-
ke commentaar ! 
C.V. : De Verenigde Staten zijn nog 
altijd met voorsprong de belangrijkste 
afzetmarkt voor vlasproducten. De 
groeiende interesse van de consument 
voor producten die authenticiteit uit-
stralen, en die met respect voor het mi-
lieu en op een ethisch verantwoorde 
manier worden geproduceerd, speelt 
volop in de kaart van het linnen. Het 
feit dat de Amerikaanse economie op-
nieuw aantrekt, is een extra meevaller. 

Maar ook op andere markten, o.a. in 
Europa, betekenen de genoemde eigen-
schappen van linnen een belangrijke 
troef. De prognose dat het aandeel van 
vlas in het wereldwijde verbruik van 
textielvezels de komende jaren zal stij-
gen, lijkt mij daarom zeker niet denk-
beeldig. 

Vlas is vaak een ‘tegendraads’ product, 
zelfs binnen de textielwereld. Op dit 
vlak echter lijkt het de algemene trend 
te volgen. Ook voor textiel in het alge-
meen, zal de groei de komende jaren 
vooral bewerkstelligd worden op de 
Aziatische markt. India, China en Japan 
vertegenwoordigen een enorm marktpo-
tentieel. Door de stijging van de levens-

standaard, groeit de groep consumenten 
die zich de iets duurdere - en op het 
Westen geïnspireerde - producten kun-
nen veroorloven. Belangrijk is dat het 
gebruik van natuurlijke vezels vaak 
diepe wortels heeft in de lokale tradi-
ties, en dat bovendien ook het klimaat 
bijzonder geschikt is voor het gebruik 
van linnen. Het is niet denkbeeldig, dat 
de evolutie van het consumentengedrag 
in de drie genoemde landen mettertijd 
ook andere landen in de regio zal 
‘besmetten’. 

J.S. : In andere industrieën spreekt 
(sprak ?) men vaak over de zogenaamde 
BRIC-landen (Brazilië, Rusland, India 
en China) als groeipolen voor de toe-
komst. Dus laat ons Brazilië ook maar 
in het rijtje plaatsen als mogelijke 
groeiregio voor vlasvezel eindconsump-
tie, en misschien – bij extensie – ook de 
rest van Zuid-Amerika. 

Op langere termijn – bij voldoende po-
litieke stabiliteit en hieraan gekoppelde 
welvaart – moet Afrika (of toch zeker 
bepaalde delen van dit immense conti-
nent) ook op de “vlas”-kaart kunnen 
worden gezet. 

Ik was in het algemeen onder de indruk 
van de diverse promotie-acties welke 
wereldwijd door het CELC gebeuren. 
De “vlas”-keten is een waardeketen die 

internationaal is gestructureerd, voor 
verdere groei is het dus belangrijk dat 
we een positieve “pull” blijven krijgen 
vanuit de eindconsument/finale gebrui-
ker. Promotie-inspanningen en marke-
ting-inspanningen zijn altijd investerin-
gen op ietwat langere termijn, maar het 
is duidelijk dat deze inspanningen van 
de laatste jaren nu aantoonbaar reeds 
hun vruchten afwerpen. De relatief goe-
de marktsituatie van vandaag is zeker 
sterk meebepaald door de promotie-
inspanningen van de voorbije en laatste 
jaren. 

Huidige sterkten van onze 
sector : 
C.V. : De relatieve kleinschaligheid van 
de sector en de bedrijven is zowel een 
sterkte als een zwakte. Het is een sterk-
te omdat snel kan worden ingespeeld op 
nieuwe situaties en ontwikkelingen. Het 

familiale karakter en de hoge mate van 
financiële onafhankelijkheid vormen 
eveneens een belangrijk pluspunt. 

Andere sterktes zijn niet typisch 
Vlaams of Belgisch, maar gelden voor 
de West-Europese vlassector in zijn 
totaliteit: bodem, klimaat en knowhow. 
Het zijn - gelukkig voor ons - elemen-
ten die niet gedelokaliseerd kunnen 
worden. Ook de passie waarmee het 
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product wordt omringd, is uniek. 

J.S. : Akkoord met bovenstaande op-
merkingen van mijn voorganger. De 
kennis van het “métier” bij onze vlas-
sers is indrukwekkend, evenals hun 
voortdurende “drive” om nog bij te 
leren. Kleinere bedrijven kunnen echter 
niet alles zelf, en zijn dus in de eerste 
plaats gebaat bij onderlinge samenwer-
king en bij een performante sector-
organisatie. Open Innovatie is in de 
“eerste” plaats bestemd voor KMO’s. 

Streven naar voortdurende verbetering 
en innovatie heeft immers niet zozeer te 
maken met de grootte van een bedrijf, 
maar wel alles met de “mindset” van de 
bedrijfsleider in kwestie. Het is m.i. ook 
de rol van ABV om onze leden hierin te 
helpen en om uit beperktere KMO-
middelen toch voldoende hefbomen te 
halen. 

Huidige bedreigingen/
bekommernissen van/voor 
onze sector : 
C.V. : Bekommernissen & uitdagingen 
zijn er altijd al geweest en zullen 
hoogstwaarschijnlijk ook altijd blijven 

bestaan. Het is precies de taak van een 
beroepsorganisatie om die tijdig te de-
tecteren, te analyseren, en samen met de 
mensen uit de praktijk en de externe 
contacten te streven naar de voor de 
sector best haalbare oplossing. 

Als actuele aandachtspunten denk ik 
o.a. aan de gevolgen van het nieuwe 
Europese Landbouwbeleid. De beslis-
singen zijn genomen, maar hoe zal dit 
zich vertalen in de contacten tussen de 
vlasser en de landbouwer? Het ant-
woord daarop zal waarschijnlijk pas na 
verloop van tijd duidelijk worden. 

Een ander punt is de erkenning van 
gewasbeschermingsmiddelen. De ver-
schillende regels in onze drie productie-
landen kunnen leiden tot een scheef-
trekking van de concurrentiepositie. 
Een gezamenlijke, grensoverschrijden-
de aanpak zou er kunnen toe bijdragen 
dat alle vlastelers over dezelfde - of 
minstens qua efficiëntie gelijkwaardige 
- ‘wapens’ beschikken. Het grotere are-
aal zou voor de producenten van deze 
middelen ook een stimulans kunnen 
betekenen om te investeren in onder-
zoek en erkenning van producten. Op 
dit vlak vormt de kleinschaligheid van 

de sector vandaag immers soms nog een 
zwakte. 

Ook het verbod voor jobstudenten om 
met vlasoogstmachines te werken, 
vraagt om een oplossing. Een afwijking 
op dit verbod, zou de organisatie van 
het oogstwerk zeker ten goede komen, 
en zodoende het (root)risico helpen 
beperken. 

De volatiliteit van het marktgebeuren is 
uiteraard ook een bekommernis, maar 
zal dat waarschijnlijk altijd wel blijven. 
De vlasser is gewoon te leven met ups 
en downs. Hetzelfde geldt overigens 
niet alleen voor de markt, maar ook 
voor het al dan niet ‘lukken’ van de 
oogst. Het risico werd in het verleden 
grotendeels vergoed door de Europese 
steun, maar die ‘risicopremie’ is stilaan 
aan het verdwijnen. De vlasser wordt 
daardoor voor zijn inkomen meer en 
meer afhankelijk van de markt, en zal 
zich daarom in de toekomst - meer nog 
dan vandaag - goed bewust moeten zijn 
van de kostprijs van zijn product. 

J.S. : Komende vanuit andere sectoren 
denk ik dat we ook in Vlaanderen en 
België nog wat aan een moderner en 
méér “up-to-date” imago voor de vlas-
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sector kunnen werken. Ik denk dat we 
een stuk van het markt-enthousiasme en 
de markt-reikwijdte van het recente 
CELC-congres in Boedapest ook nog in 
België moeten laten doorsijpelen. Een 
aantal Belgische journalisten zijn hierin 
recent reeds meegegaan, maar ik denk 
dat hier nog meer kan gebeuren naar 
andere industrieën, opleidingsinstituten 
en beleidsmakers toe .Ik zie en hoor het 
ook in mijn directe persoonlijke omge-
ving en professioneel netwerk, de Bel-
gische vlassector anno 2015 is qua uit-
straling en dynamiek dikwijls nog een 
(te) goed bewaard geheim. 

Sector-strategie kan reactief en proac-
tief zijn. We moeten uiteraard snel rea-
geren op een aantal problemen of po-
tentiële knelpunten die op ons afkomen 
of reeds op tafel liggen. Voor een aantal 
bredere maatschappelijke en socio-
economische trends moeten we wellicht 
ook zelf het heft in handen nemen en 
pro-actief (soms met andere sectorfede-
raties) voorstellen uitwerken en op tafel 
durven leggen. 

Huidige opportuniteiten 
van/voor onze sector : 
C.V. : De eindconsument gaat meer en 
meer op zoek naar natuurlijke, authen-

tieke en milieuvriendelijke producten. 
Vandaag is dat vooral het geval op de 
Europese en Noord-Amerikaanse 
markt, maar ook in Azië is er een groei-
end milieubewustzijn merkbaar. Vlas 
beantwoordt ten volle aan dit profiel, en 
beschikt m.a.w. over tal van troeven om 
optimaal van deze trend een graantje 
mee te pikken, en zijn marktaandeel als 
textielgrondstof te vergroten. 

Daarnaast is er de groeiende interesse 
vanuit de wereld van de nieuwe techni-
sche toepassingen, die o.a. in het kader 
van de ‘biobased economy’ op zoek 
gaat naar alternatieve, hernieuwbare 

grondstoffen. De vlasve-
zel blijkt ook hiervoor 
over de vereiste eigen-
schappen te beschikken. 

In beide gevallen lijkt 
een goede communica-
tie tussen de sector van 
de vezelproducenten 
enerzijds, en de verwer-
kende industrie ander-
zijds, mij essentieel. De 
promotie heeft op dit 
vlak een belangrijke rol 
te spelen, om de unieke 
eigenschappen van de 
grondstof nóg beter ken-
baar te maken. 

Wat nieuwe toepassin-
gen voor de vlasvezel 
betreft is dit m.i. veeleer 
een realiteit dan een 
utopie, maar enige rela-
tivering is toch aan de 
orde. Naar analogie met 
de textielbranche, zal 
vlas ook in dit segment 
waarschijnlijk geen 

massaproduct worden. De sector heeft 
daar trouwens ook geen belang bij, en is 
hier vandaag zeker ook niet op afge-
stemd. De toekomstkansen liggen m.i. 
dus vooral in nicheproducten. 

De sector van de vlasvezelbereiding zal 
zich wel nog moeten aanpassen aan 
deze nieuwe markt, die op menig vlak 
verschilt van de wereld van textiel. Het 
leveren van een constante kwaliteit te-
gen een stabiele prijs, bijvoorbeeld, 
wordt ongetwijfeld een serieuze uitda-
ging. 

J.S. : Technologie is dikwijls de een-
voudigste parameter in het verhaal rond 
Innovatie en nieuwe toepassingen, de 

grootste sprong zit hem meestal in het 
aanpassen van een bestaand zakenmo-
del aan nieuwe markten en aan nieuwe 
afnemers. Voor de markten rond com-
posiet/kunststof-versterking via vlasve-
zels zal dit tweede wellicht meer tijd 
vragen dan de puur technologische ver-
nieuwing. Het is daarom belangrijk dat 
we als sector niet in gespreide slagorde 
naar deze nieuwe opportuniteiten toe-
stappen. 

Naast het continue zoeken naar nieuwe 
toepassingsmarkten moeten we ook oog 
blijven houden voor verbeteringen in 
onze werking naar bestaande (textiel-)
markten toe. Ik denk hier maar aan ver-
beterde teelttechnieken, betere gewas-
bescherming, efficiëntere en energiezui-
niger vlasbewerking, en dgl. meer. Stil-
staan is zeker achteruitgaan en de enige 
constante waar we mee moeten leren 
leven is NIET “verandering”, maar wel 
de toenemende “snelheid” van verande-
ring. 

C.V. : De marge om het zwingelproces 
verder te moderniseren en te automati-
seren is m.i. beperkt. De jongste decen-
nia werd door de constructeurs op dat 
vlak baanbrekend werk verricht, en 
vandaag zijn de meeste zwingelbedrij-
ven uitgerust met een bijzonder perfor-
mante installatie. De hoeveelheid stro-
vlas die per uur kan worden verwerkt, is 
gevoelig verhoogd, en de arbeidsom-
standigheden, inclusief veiligheidsvoor-
zieningen, zijn fel verbeterd. 

J.S. : We moeten hiervoor ook continue 
durven “benchmarken” met buitenland-
se collega’s en nieuwe richtingen af-
toetsen met onze onderzoekspartners 
zoals INAGRO, ILVO, KUL en andere. 
Ik zou niet zo vlug durven concluderen 
dat er geen verdere marge is voor pro-
ductiviteitsverhoging in bvb. het zwin-
gelproces, die marge is er namelijk al-
tijd. De “innovators” onder ons zullen 
steeds procesverbeteringen (terecht) 
blijven nastreven. 

Deze 2 aspecten van Innovatie – conti-
nue verbeteren van het bestaande en – 
creëren van iets nieuws – moeten steeds 
naast elkaar blijven bestaan. 

De biobased industrie en de kringloop 
economie blijft inderdaad onder de aan-
dacht. Het huidige milieudenken spoort 
aan tot beperken, hergebruiken en recy-
clen. Gezien de unieke aard van ons 
vlasvezel-product staan we hier wellicht 
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nog maar aan een beginfase van een 
cyclus vol nieuwe mogelijkheden. Ook 
hier zal de boodschap zijn : gericht en 
doordacht keuzes maken, we kunnen im-
mers niet op alle slakken zout leggen. 

C.V. : Daarom zijn inspanningen op het 
vlak van onderzoek en innovatie onont-
beerlijk. Maar ook de promotie moet 
ervoor zorgen dat de sector zijn groei-
potentieel optimaal kan benutten. De 
vlasser ziet de retributies die het ABV 
vraagt voor onderzoek en promotie ech-
ter nog te vaak als een kost, terwijl het 
eigenlijk om een investering gaat in zijn 
eigen toekomst. 

Onze vlassector in een    
Internationale, Europese   
en Belgische context – laat 
ons steeds voldoende 
breed kijken :  
C.V. : Zonder twijfel. Mijn boodschap 
hierboven tot de jonge vlassers gaat in 
deze context zeker ook op. De structu-
rele verschillen tussen onze vlasbedrij-
ven en die in het buitenland hebben 
altijd bestaan, en zullen ook de komen-
de jaren niet verdwijnen. Deze ver-
scheidenheid mag echter niet gezien 

worden als een zwakte, maar als een 
sterkte en een troef. De problemen, 
doelstellingen en uitdagingen zijn gros-
so modo dezelfde over de grenzen heen, 
en samenwerking is voor de sector in 
zijn totaliteit de enige manier om een 
duurzame toekomst uit te bouwen. 

De vlasvezelbereiding is een relatief 
kleine sector, maar met een sterke ver-
ankering in Vlaanderen, en die ook 
zorgt voor heel wat onrechtstreekse 
tewerkstelling. Het ABV mag geen 
gelegenheid onbenut laten, om de be-
leidsverantwoordelijken daarop te wij-
zen, en hen te herinneren aan de voor-
delen die het vlas als akkerbouwgewas 
te bieden heeft (biodiversiteit, vruchtaf-
wisseling), alsook aan de troeven van 
de vlasvezel en de bijproducten van de 
vezelbereiding als duurzame grondstof. 

Via die weg kan misschien een oplos-
sing worden gevonden voor b.v. het 
ontbreken van investeringssteun. In de 
huidige regelgeving wordt de vlasberei-
ding ofwel te veel, ofwel te weinig als 
landbouwactiviteit beschouwd, waar-
door de sector meestal tussen wal en 
schip valt. 

J.S. : Ik kan niet anders dan mij hier 

volmondig bij aansluiten, mits mis-
schien enkele persoonlijke nuances aan 
te brengen. Internationale inbedding is 
geen optie meer, maar een gegeven. Het 
is aan ons als sector om te bepalen 
“hoe” we ons binnen dit gegeven profi-
leren. Internationalisering en internatio-
nale inbedding verhoogt dikwijls de 
kost van “complexiteit” (denken we 
maar aan diverse GLB versies en derge-
lijke), maar biedt dan weer nieuwe kan-
sen naar samenwerking, groei en ken-
nisuitwisseling. Het is immers ondenk-
baar dat we in een sterk geglobaliseerde 
wereld en een sterk geglobaliseerde 
industrie als Vlaams/Belgische enclave 
immuun zouden kunnen blijven voor de 
schokken waaraan onze buitenlandse 
concurrenten wel zouden onderhevig 
zijn. Samenwerken is hier ook meer dan 
ooit de boodschap. De Nederlanders 
hebben hier een mooi gezegde voor : 
“Als je kan “delen”, dan kan je ook 
“vermenigvuldigen” ! 

Op een Belgisch niveau heb ik eerder 
mijn punt gemaakt dat we onze sector 
nog wat meer kunnen en mogen profile-
ren. We moeten hier ook alle nieuwe 
(sociale) media voor gebruiken die 
daarvoor ter beschikking staan. 
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De Vlassector in 2020 en er 
voorbij – Visie ? Boodschap 
voor de volgende genera-
ties (jonge) vlassers : 
C.V. : In de vlassector is voorspellingen 
maken heel delicaat. Als ik dan toch 
een poging moet wagen, dan zou ik 
zeggen dat de vlasvezelbereiding in ons 
land zich verder zal concentreren. Bin-
nen pakweg tien jaar zie ik dus een klei-
ner aantal grotere bedrijven. Ik ben wel 
benieuwd, of de trend naar een grotere 
strovlasbevoorrading in Frankrijk zich 
zal doorzetten. 

Qua verbruik, zal textiel nog altijd ver-
uit de belangrijkste afzetmarkt blijven. 
Het gebruik van vlas in technische toe-
passingen zal zich concentreren in zeer 
specifieke nicheproducten. 

Aangetrokken door de groeiende vraag 
naar natuurlijke vezels, zullen sommige 
landen wellicht proberen om hun verlo-
ren gegane vlasteelt nieuw leven in te 
blazen. Voor de verwerkende industrie 
zal het West-Europese kwaliteitsvlas 
evenwel een onontbeerlijke buffer blij-
ven vormen. 

Aan de jonge vlassers wil ik de bood-
schap geven: wat er ook gebeurt, be-
waar het vertrouwen in uw product, en 
werk actief mee aan de verdere uitbouw 
van uw beroepsorganisatie. Op je eentje 
kom je misschien bij de start sneller 
vooruit, maar samen raak je veel ver-
der! 

J.S. : Zoals elke sector in België en 
Europa moet ook de vlassector zich 
steeds opnieuw in vraag stellen en ver-
nieuwen. De snelheid van verandering 
is momenteel fenomenaal, het is een 
illusie om te denken dat een bedrijf of 
een sector zal blijven bestaan omdat 
deze nu eenmaal reeds geruime tijd 
bestaat. Ik denk dat de bedrijfsleiders 
uit onze sector dit beseffen, het is ook 
de taak van een sectorfederatie zoals 

ABV om te helpen hierin scherp en 
alert te blijven. Het is tevens een posi-
tief signaal dat een jonge generatie be-
drijfsleiders (dertigers en veertigers) 
binnen de vlassector aan het aantreden 
is, dit garandeert immers meteen een 
Langere Termijn-visie naar de sector 
toe, wat uiteraard niet wil zeggen dat 
meer ervaren bedrijfsleiders deze niet 
zouden hebben.  

De overdracht van kennis, ervaring en 
interesse blijft uiteraard een uitdaging. 
We moeten dit aanpakken door te blij-
ven investeren in onderzoek, opleiding, 
vervolmaking. Hierin is voor het ABV 
als beroepsorganisatie een belangrijke 
rol weggelegd, via het organiseren van 
infomomenten en bedrijfsbezoeken, en 
het aanbieden van opleidingssessies in 
samenwerking met externe partners. 

Impact op associatie/
federatie-werking en op de 
huidige en toekomstige 
ABV-organisatie : 
C.V. : Een beroepsorganisatie als het 
ABV moet continu de vinger aan de 
pols houden en mee-evolueren. De hui-
dige structuur met stuurgroepen is m.i. 
voldoende flexibel om die taak naar 
behoren te vervullen, op voorwaarde 
uiteraard dat deze stuurgroepen ook 
voldoende activiteit en initiatief aan de 
dag leggen. Communicatie en informa-
tie worden nóg belangrijker dan vroe-
ger. Geen enkel lid mag de indruk heb-
ben dat hij niet betrokken wordt, of in 
het ongewisse wordt gelaten. 

J.S. : Zoals eerder gemeld wordt 2015 
ook het jaar van de revisie van de 
“kerntaken” van het ABV, om beter aan 
te sluiten bij de huidige noden van onze 
sector en van onze leden en in balans 
met onze mogelijkheden. Ik denk inder-
daad dat ook de diverse StuurGroepen 
een perfecte aanvulling kunnen zijn van 
het vaste “ABV”-team. Hoe we dit con-

creet gaan invullen wordt deel van een 
beleidsplan 2015 dat we tesamen met 
de leden op de “rails” zullen zetten. 

Slotwoord / conclusies :  
C.V. : Er zijn verschillende redenen om 
aan te nemen, dat voor de vlassector 
nog een mooie toekomst is weggelegd. 
Die toekomst zal er ongetwijfeld (iets) 
anders uitzien dan vandaag, zowel qua 
toepassingsmogelijkheden van de vlas-
vezel en zijn bijproducten, als qua 
structuur van de sector zelf. Ik ben er-
van overtuigd dat het volle potentieel 
aan eigenschappen van de eeuwenoude 
vlasvezel nog altijd niet volledig is ge-
kend. Verder onderzoek en nieuwe ana-
lysetechnieken zullen het geheim verder 
ontsluieren, en op die manier de deur 
openen naar vandaag nog ongekende 
toepassingen. Toch zal vlas, ongeacht 
in welke context het wordt gebruikt, 
wellicht altijd een nicheproduct blijven. 

Voor de vlasser zou deze evolutie nor-
maal geen probleem mogen opleveren. 
Het zit als het ware in zijn genen, om 
zich continu aan te passen, door te zet-
ten, en in te spelen op de opportunitei-
ten die ‘de markt’ te bieden heeft. Aan 
het ABV komt de taak toe, om zijn le-
den daarbij optimaal te begeleiden. 

J.S. : Ik zei het ook al tijdens mijn pre-
sentatie op het slotevent van het project 
“FlaxHemPlast” ( Texture – Kortrijk ) : 
er zijn m.i. geen mature sectoren, in 
elke sector met ambitie (en elk bedrijf 
met ambitie ) zitten mogelijkheden voor 
vernieuwing, duurzame groei en samen-
werking, de Belgische vlassector en het 
ABV klaarstomen voor 2020 (en er 
voorbij) is onze gezamenlijke ambitie. 
Het gegeven dat de marktsituatie mo-
menteel relatief gunstig is, maakt dat dit 
de juiste periode is om de toekomst 
verder uit te rollen. 

“Blik op de toekomst, voeten op de 
grond !” 

Pour ne pas oublier ... 
 
Ceux qui pensent que c’est impossible sont priés 

de ne pas déranger ceux qui essayent ! 
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De vlasmarkt 
Gezwingeld vlas 
Algemeen gezien blijft de marktsituatie 
voor lange vezels hier relatief positief 
met een sterke vraag, lage voorraden en 
een blijvende goede prijszetting. 

Het probleem van een mogelijke 
“mismatch” tussen sommige kwaliteiten 
en de huidige prijszetting blijft niette-
min een aandachtspunt, ook bij de start 
van 2015. Een goede dosis 
“realiteitszin” blijft hier aan de orde om 
dit later niet als een “boemerang” terug 
te krijgen. Het is vooral op de zoge-
naamde “spot”-markten dat deze feno-
menen zich momenteel blijven voor-
doen. 

Klodden (korte vezels) 
De kwalitatief betere en duurdere 
grondstoffen vinden goed hun weg naar 
de markten voor  textieltoepassingn en 
in het bijzonder “cotonisé” voor de 
menggarens. De vraag blijft hier vrij 
actief en prijsgunstig, uiteraard positief 
mee ondersteund door de verder dalen-
de koers van de Euro t.o.v. de Dollar. 

De klodden bestemd voor de papierin-
dustrie maken een ietwat lastige markt-
situatie door. De Europese papierindus-
trie maakt al sinds de voorbije 3 jaar 
een moeilijke periode door. Opkomende 
economieën begonnen zelf papier te 
produceren, en in Europa blijven de 

herstructureringen en consolideringen 
in deze sector doorgaan. Europese pa-
pierproducenten blijven het moeilijk 
hebben om een gezond rendement te 
halen en het prijsniveau van papier 
blijft relatief laag. 

Dit heeft repercussies op de grondstof-
fen voor papier, zoals de markt van 
klodden voor de papierindustrie. Ook 
de lage stock-niveaus voor de klodden 
houden de prijzen voor deze deelsector 
relatief hoog. Deze laatste markt blijft 
dus relatief stroef. 

Le marché du lin 
Lins teillés 
En générale, la situation sur le marché 
des lins teillés n’a pas changé 
beaucoup. Le marché reste relativement 
positif avec une forte demande, des 
stocks faibles et des bon prix. 

La menace d’un décalage possible entre 
certaines qualités des fibres et le niveau 
des prix reste une préoccupation au 
début de 2015. Une bonne dose de ré-
alisme est recommandée pour éviter des 
adaptations ultérieures négatives. C’est 
surtout sur les marchés dits “spots” que 
ces phénomènes continuent de se 
produire. 

Etoupes 
La majeure partie du volume d’affaires 
reste assurée par les marchés “cotonisé” 
et autres marchés textiles. Ici la de-
mande reste très dynamique et forte et 
favorablement soutenue par la position 
faible de l’Euro vis-à-vis le Dollar. 

Les étoupes destinées pour les marchés 
de la papeterie se trouvent dans des 
situations plus difficiles. 

Les trois dernières années le secteur 
Européen de la papeterie se trouve dans 
une situation de restructuration et con-
solidation quasi permanente. Les pays 
tiers et les economies émergentes dans 

le monde ont commencé leur propre 
production de papier. 

La rentabilité du secteur Européen de la 
papeterie et le niveau des prix (prix de 
revient et prix de vente) restent sous 
pression permanente. 

Naturellement cette situation cause des 
répercussions pour les matières premi-
ères, comme les étoupes. Aussi le faible 
niveau des stocks d’étoupes provoque 
des prix souvent trop élevés pour le 
secteur papeterie. Ce dernier marché 
reste donc assez passif. 

2015 : Internationaal jaar van de bodem 
Het jaar 2015 is door de UN uitge-
roepen tot het “International year of 
soils”. 

Met het uitroepen hiervan wil de UN de 
bewustwording versterken over het 
belang van de bodem en haar natuurlijk 

kapitaal. De bodem staat immers we-
reldwijd onder druk en vormt daarmee 
een mogelijke bedreiging voor de voed-
selvoorziening, drinkwaterbeschikbaar-
heid, de beschikbaarheid van grondstof-
fen, maar ook naar klimaatverandering 
toe. 

Bodem is een kostbare, eindige grond-
stof. 

2015 : l’Année internationale des sols 
L’année 2015 a été declarée par 
l’ONU comme “l’Année internatio-
nale des sols”. 

L’initiative vise à accroitre la sensibili-
sation et la comprehension de l’im-

portance des sols pour assurer la sécu-
rité alimentaire, la disponibilité de 
l’eau, la disponibilité des matières 
premières et permettre à l’écosystème 
de remplir ses fonctions essentielles. 

Les sols sont des ressources finies et 
précieuses. 
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Innovatie & O&O - Touch, Feeling, Touché, ... 
Op 12 januari 2015 was er een 
startvergadering voor een nieuw 
CORNET R&D-project “Touché : 
Versnelde innovatie door toepas-
sing van wetenschappelijk inzicht in 
het proces en meten van het aan-
voelen van textielstoffen” dat zal 
worden uitgevoerd door de Universi-
teit Gent, de Hogeschool Gent in 
samenwerking met het Hohenstein 
Textiel Instituut (D). 

Comfort is een fundamentele en univer-
sele behoefte van consumenten van 
textielproducten. Comfort is over het 
algemeen ingedeeld in drie grote cate-
gorieën (a) esthetisch comfort (b) ther-
mo-fysiologisch comfort en (c) tactiel 
comfort. Esthetisch comfort is geba-
seerd op psychologische of subjectieve 
aspecten zoals persoonlijke voorkeuren, 
gewenning en modetrends. Anderzijds 
zijn thermo-fysiologisch comfort en 
tactiel comfort kwantificeerbaar. 

Via diverse lopende en afgelopen pro-
jecten (Comfortex, Smartfit, PROCOM) 
is er reeds we substantiële kennis opge-
bouwd betreffende de impact van para-
meters zoals materiaalkeuze, ontwerp, 
pasvorm en afwerking op het thermo-
fysiologisch comfort. 

Ook het aanvoelen of de ‘touché’ van 
een stof is echter een beslissende factor 
bij de aankoop van een textielproduct. 
Momenteel gaat men het aanvoelen van 
een stof bepalen door het analyseren 
van een aantal mechanische eigen-
schappen van het weefsel of door een 
getraind evaluatiepanel. De meeste hui-
dige methodes zijn echter complex en 
vertonen slechts een geringe overeen-
stemming . 

Vandaag is er dan ook geen echt be-
trouwbare methode om “touché” te 
gaan beoordelen: 

• consumentenpanels zijn te omslachtig 
voor KMO's, alleen grote bedrijven 

kunnen deze opstellen en gebruiken 
op een regelmatige basis ; 

• het onderscheidend vermogen is te 
laag ; 

• het gebrek aan goede methoden leidt 
tot discussies ; 

• het is moeilijk te beoordelen of een 
product effectief is verbeterd, wat dan 
uiteraard innovatie belemmert. 

Binnen dit project zullen de huidige 
evaluatiemethoden vergeleken worden 
met verschillende (recent ontwikkelde) 
toestellen en testmethoden om tot een 
eenvoudige, objectieve en kosteneffi-
ciënte testmethode komen om ‘touché’ 
te beoordelen. Een textiel-huid-model 
zal o.m. meer inzichten kunnen geven 
in de belangrijkste parameters die het 
aanvoelen beïnvloeden. 

Voor méér informatie : 
johanna.louwagie@ugent.be 

Persconferentie INAGRO op 06/01/2015 
“Inagro op maat van uw bedrijf” 
Op driekoningen had een perscon-
ferentie en aansluitende Nieuw-
jaarsreceptie plaats van een van 
onze belangrijke onderzoekspart-
ners INAGRO. 

De aanleiding hiertoe was de lancering 
van een gloednieuwe interactieve web-
site waar landbouwers en bedrijfsleiders 
“op maat” informatie kunnen doorge-
stuurd krijgen via INAGRO. 

Kennis maakt op een land-en tuinbouw-
bedrijf vaak het verschil. Zeker in 
moeilijke economische tijden. Het is 
een hele uitdaging om als bedrijfsleider 
de weg te vinden in het grote aanbod 
aan kennis en informatie. Welke info is 
bruikbaar voor mij ? Welke info is vol-
doende objectief ? Welke tips zijn uit-
getest en echt bruikbaar ? Via het aan-

maken van een persoonlijk 
profiel (account) op de 
website www.inagro.be 
hoopt INAGRO hier meer 
“op maat” info te kunnen 
verschaffen. Landbouwers 
en telers zullen hiervoor 
hun eigen voorkeur kun-
nen aanvinken. 

Bij de nieuwe digitale 
“tools” hoort ook een bij-
horende promotiecampag-
ne “Schuif aan bij INAGRO en groei 
als ondernemer”. 
Bij de start van de persconferentie gaf 
Dhr. Bart Naeyaert, voorzitter van INA-
GRO, toelichting bij de doelstellingen 
en ambities van INAGRO voor een 
betere en sterkere communicatiestrate-
gie (zie foto). 

ABV is zelf reeds in contact met de 
communicatieverantwoordelijke en 
webmaster van INAGRO om ook een 
verbeterde ABV-website (voorzien eer-
ste jaarhelft 2015) hierop maximaal af 
te kunnen stemmen. 

 

Events 
Infosessie/Horizonverkenning – Centexbel/Gent – Hor izonverkenning Kledingtextiel op 29/01/2015 

( www.centexbel.be/nl/agenda ) 

JEC Europe – Composites Show & Conferences - Parijs op 10-11-12/03/2015 
 ( www.jeccomposites.com/events/jec-europe-2015 ) 
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Gebruikscomfort van linnen opnieuw objectief beweze n via 
een vergelijkende test. 
Tussen diverse andere textielvezels 
springt vlas en linnen er tussen uit voor 
wat betreft zogenaamde comfort-
parameters zoals warmte-, vochtregula-
tie en andere. Althans dit werd reeds 
lang als een "feit" aangenomen. 

Recent heeft de CELC (Confédération 
Européenne du Lin et du Chanvre) een 
studie laten doen door ir. R. Kueny aan 
het Textiel Instituut van Lorraine - Ce-
telor, om dit echt ook nogmaals objec-
tief "hard" te maken. 

Bij verschillende zogenaamde functio-
nele performantietesten werd de 
"comfortwaarde" van een monster van 
100% vlaslinnen vergeleken - op diver-

se aspecten - met deze van 4 overige 
textielmonsters (100% katoen, 50% 
vlaslinnen / 50% katoen, 100% viscose, 
en 100% polyester). 

Op 4 van de 5 zogenaamde functionele 
(comfort)-parameters (luchtdoorlaat-
baarheid, snelle afvoer/overdracht van 
vocht, het gedrag (in) vis-à-vis (het) 
water, het comfort op de 
huid) komt 100% linnen 
steeds op de eerste plaats 
uit de testen. Alleen voor 
wat isolatie/vasthouden 
van de warmte betreft 
moet linnen polyester 
laten voorgaan, maar ein-

digt het niettemin ook op een tweede 
plaats. 

Voor meer informatie - zie link hierna : 

http://www.mastersoflinen.com/img/
outilsPdfs/
ETUDE_LIN_CONFORT_PERFORM
ANCE_CELC_CETELOR-0.pdf  

Performance "confort" du lin   
finalement prouvée dans un test 
de comparaison 
Parmi les différentes fibres textiles les 
performances du lin sont remarquables. 
C'est ce qui ressort d'une etude com-
manditée par la CELC ( Conféderation 
Européenne du Lin et du Chanvre ) et 
réalisée par ir. R. Kueny en étroite col-
laboration avec le centre d'essais textile 
Lorraine  - Cetelor. 

Les performances de cing échantillons 
de fibres (lin 100% fibre longue, coton 
100%, coton et lin - 50%-50%, viscose 
100% et polyester 100%) ont été pas-
sées au crible part les experts selon cinq 
critères : la perméabilité à l'air, le trans-
fert d'humidité, le comportement à 
l'eau, l'isolation, le confort sur la peau. 

Dans quatre catégories sur cinq, le lin a 
remporté le trophée gagnant. C'est en 

termes de retention de 
chaleur - isolation, que le 
lin cède la première place 
au polyester et remporte 
la deuxième place. 

Le lin s'affirme donc à 
nouveau comme une 
matière très performante. 

 

Pour plus de détails,       
visitez le site ci-dessous : 

http://
www.mastersoflinen.com/img/outilsPdfs/
ETUDE_LIN_CONFORT_PERFORMANCE_CELC_CETELOR-0.pdf  

 

Vlaamse Overheid - fusie 
Vanaf 01 januari 2015 vormen het 
Agentschap voor Landbouw en Visserij 
en het Departement Landbouw en Vis-
serij samen het (nieuwe) Departement 
Landbouw en Visserij. Voorlopig ver-
andert er voor de werking naar de bui-
tenwereld niks. 

De nieuwe entiteit zal, naast de huidige 
bevoegdheden, bijkomend instaan voor 

nieuwe bevoegdheden m.b.t. landbouw 
(gevolg van de zesde staatshervor-
ming) : De pachtwetgeving, het Land-
bouwrampenfonds en het Belgisch In-
terventie en RestitutieBureau (BIRB). 
Dit laatste orgaan is een overheidsin-
stelling met rechtspersoonlijkheid on-
der toezicht van de Federale Minister 
van Middenstand, KMO’s, Zelfstandi-

gen en Landbouw. 

Onze vroegere contactpunten (perso-
nen, telefoonnummers, ...) naar de di-
verse deelsectoren toe blijven voorlopig 
ongewijzigd. 

We houden onze lezers eerstelijns op de 
hoogte van mogelijke toekomstige wij-
zigingen. 
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AGROLINK  - Vlaanderen is van start gegaan 
Vanaf 8 december 2014 hebben 17 
Vlaamse landbouwonderzoekingsin-
stellingen – van fundamenteel on-
derzoek tot toegepast onderzoek – 
hun krachten gebundeld, en dit on-
der de koepel van Agrolink Vlaan-
deren. 

In dit “Kennis-consortium” verenigen 
zich 3.250 werknemers en meer dan 
1.600 lopende projecten met een geza-
menlijk omzetcijfer van 136 mio Euro 
en een output van 3.600 publicaties op 
jaarbasis. De oprichting van dit samen-
werkingsverband moet toelaten om een 
extra stimulans te geven aan de vele 
acties die werden ontwikkeld of in ont-
wikkeling zijn. De uiteindelijke bedoe-
ling is om het innovatiepotentieel van 
de landbouw zowel in Vlaanderen als 
wereldwijd beter te kunnen benutten. 

Op het vlak van landbouwonderzoek 
zijn WUR in Nederland en INRA in 

Frankrijk twee klinkende namen. Op 
korte termijn moet Agrolink Vlaande-
ren hier naast kunnen geplaatst worden. 
De 17 onderzoeksinstellingen stellen 
hun expertise en infrastructuur als één 
geheel ter beschikking aan beleidsma-
kers en ondernemingen. Vooral op een 
Europese en internationale schaal wil-
len ze als één geheel naar buiten komen 
en met één stem spreken. 

De 17 partners (zie link ook hierna) 
hebben de middelen vrijgemaakt om 
Agrolink Vlaanderen te professionalise-
ren als koepel en een loketfunctie uit te 
bouwen. Deze loketfunctie heeft zich 
o.m. vertaald in de aanstelling van een 

platform-coördinator, in de persoon van 
Sylvia Burssens die de intentie tot sa-
menwerking voortdurend zal aanwak-
keren en zal zoeken naar maximale 
synergie (sylvia.burssens@agrolink-
vlaanderen.be). 

AgroLink is een samenwerkingsver-
band tussen de Faculteiten Bio-
Ingenieurswetenschappen en Dierenge-
neeskunde van de Universiteit Gent, het 
Instituut voor Landbouw en Visserij 
Onderzoek (ILVO), de hogescholen 
Howest en HoGent en de praktijkcentra 
Inagro, PCA, PCG & PCS. 

Zie ook : www.agrolink-vlaanderen.be 

Demande d’emploi – jeune ingénieur cherche un défi dans le secteur du lin 
Hadrien Lantremange est un jeune agronome (24 ans) de Sombreffe (B), qui s’intéresse à la culture du lin et à son potentiel 
économique pour l’Europe de l’Ouest. Afin de parfaire ses connaissances dans ce secteur et peut-etre un jour lancer sa propre 
enterprise, il est à la recherche d’une enterprise representative, qui pourrait l’accueillir comme ingénieur. Hadrien a reçu une 
formation generaliste, avec des accents économiques et a fait ses études à Gembloux Agro-Bio Tech et à l’Université de 
Gand. Il parle le français, le néerlandais et l’anglais. Dans le cas d’intéret ou pour de plus amples informations :  
+32 (0)477 75 52 57 / e-mail : hadrien.lantremange@gmail.com 

Jobaanvraag – Jonge ingenieur zoekt een loopbaan-ui tdaging binnen de vlassector 
Hadrien Lantremange is een jonge landbouw-ingenieur (24 jaar) uit Sombreffe (B), met interesse voor de vlasteelt en zijn 
economisch potentieel in West-Europa. Om zijn kennis over de sector te verbeteren en in de toekomst misschien een eigen 
bedrijf op te richten, is hij op zoek naar een onderneming uit de sector die hem als ingenieur zou kunnen tewerkstellen.    
Hadrien genoot een algemene, economisch georiënteerde opleiding en studeerde af aan de Gembloux Agro-Bio Tech en aan 
de Universiteit Gent. Hij spreekt Frans, Nederlands en Engels. In geval van interesse of voor bijkomende informatie :  
+32 (0)477 75 52 57 / e-mail : hadrien.lantremange@gmail.com 

Overlijden 
Wij vernemen het overlijden van mevr. 
Zénaïde HILLEWAERT , geboren op 
2 mei 1931 en overleden op 27 decem-
ber 2014. De overledene is de echtgeno-
te van Pierre Demeyere, gewezen zaak-

voerder van het kloddenbedrijf Demey-
ere bvba, en de moeder van Jan Demey-
ere, huidig zaakvoerder van Demeyere 
bvba en lid van het ABV. 

De uitvaartdienst heeft plaatsgehad op 
vrijdag 2 januari 2015 in Slypskapelle. 

Aan de familie van de overledene bie-
den wij onze gevoelens van oprechte 
deelneming aan. 


